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Pri  príležitosti  75-tych  narodenín  Dr.  Antona
Sabola navštívil našu farnosť dňa 28. augusta
2004 o.  biskup Ján Babjak.  V našom chráme
slúžil  o 10.  hodine  ďakovnú  archijerejskú  sv.
Liturgiu.
Na úvod otca biskupa privítal  miestny farár o.
Peter  Vansač  týmito  slovami:  „Vaša
Excelencia,  prichádzate do našej farnosti  ako
pastier, ohlasovateľ Božieho slova a ako kňaz,
aby  ste  priniesli  obetu  za  nás  všetkých,  ale
predovšetkým  za  nášho  rodáka,  jubilanta  Dr.
Antona  Sabola,  ktorý  dnes  slávi  75  rokov
života.“
Potom začala sv.  Liturgia.  V homílii  o.  biskup

hovoril
o talentoch.  Na
adresu  Dr.
Sabola  povedal,
že Boh mu udelil
veľa  talentov,
a to ako lekárovi,
ktorý  liečil
chorých ľudí, ako
človekovi,  ktorý
ovláda  viac
cudzích  jazykov
a dal  mu  aj
šľachetné  srdce,
ktorým  veľmi
pomohol  cirkvi.
A za  toto  všetko
chceme  ďakovať
dobrotivému
Bohu.
Na  konci  sv.
Liturgie  otec
biskup  zaželal
pánovi  doktorovi
pevné  zdravie,
Božie
požehnanie  do
ďalších  rokov
života a odovzdal
mu kyticu kvetov,

ikonu  Presvätej  Bohorodičky  a ďakovný  list.
Za veriacich sa pánovi doktorovi prihovoril pán
František  Havrila,  kurátor  našej  farnosti.
Spomenul  jeho  osud,  ako  emigroval  za
hranice,  jeho túžbu po domove,  a hlavne to,
že na svojich rodákov nezabudol a poďakoval
za  všetku  podporu  našej  farnosti.  Nakoniec
pozdravil  pána  doktora  starosta  našej  obce
Ing. Ján Štefaňák a odovzdal mu pamätný list
obce.
Sv.  Liturgiu  zakončil  o.  biskup  hymnou
Svätému  Otcovi  a spevom  Mnoho  rokov
nášmu jubilantovi.

Presne o dva týždne, t.j.  11.  septembra  2004
našu  farnosť  opäť  navštívil  o.  biskup  Ján
Babjak, aby nám posvätil náš obnovený chrám,
ktorý  je  zasvätený  Zosnutiu  Presvätej
Bohorodičky.
Na  úvod  otca  biskupa  privítal  pán  František
Havrila  a okrem  iného  povedal,  že  o.  biskup
nás  navštevuje  v krátkom  čase  po  tretíkrát.
Prvýkrát  ako  kňaz,  keď  prezentoval  knihu
„Zostali verní“, druhýkrát pred dvoma týždňami
pri oslavách jubilea Dr. Sabola a tretíkrát dnes.
Potom oboznámil  o.  biskupa s históriou našej
farnosti  a nakoniec  povedal:  „Vítame  Vás  o.
biskup  chlebom  a soľou.  Chlieb  symbolizuje
prácu ľudských rúk a soľ – podľa slov svätého
evanjelia  znamená  to,  že  máme  byť  soľou
zeme.“  Potom  poprosil  otca  biskupa
o posvätenie chrámu.
Otec biskup za účasti duchovných otcov, ktorí
pôsobili  tu  vo  farnosti  a za  účasti  rodáka  o.
kanonika  Jozefa  Korema  posvätil  náš  chrám
zvonku  a potom  v chráme  odslúžil  za  nás
všetkých archijerejskú sv. Liturgiu.
V homílii  o.  biskup  hovoril  o Božej  múdrosti,
ktorú  máme  čerpať  hlavne  v chráme
a poďakoval veriacim za úsilie, ktoré vynaložili
na opravu chrámu.
Po  sv.  Liturgii  o.  biskupovi  poďakoval  za
posvätenie  chrámu  domáci  farár  o.  Peter
Vansač.  Ďakoval  mu  za  jeho  otcovskú
starostlivosť, za duchovnú podporu, za súhlas
konať  zbierky  po  farnostiach  našej  eparchie.
Potom  sa  poďakoval  prítomným  duchovným
otcom  za  to,  že  prijali  pozvanie  na  túto
slávnosť,  starostovi  za jeho pomoc hlavne pri
dokončovaní  priestranstva  pred  chrámom,
sponzorom  -  Dr.  Sabolovi   za  jeho  finančnú
pomoc,  všetkým  darcom,  ktorí  ochotne
podporili tento chrám a firme STYL, ktorá robila
opravu chrámu.
Slávnosť  bola  ukončená  hymnou  Sv.  Otcovi
a spevom Mnoho rokov  o.  biskupovi,  kňazom
i všetkým veriacim.
o. ThDr. Peter Vansač, farár
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Zvoní a už to nie je len sen, ktorý nás učiteľov ešte dlho po 30. júni
zobúdza. Akoby len včera zazvonil školský zvonček a oznámil koniec
školského roka a už sa prihlásil nový, ba dokonca z neho už aj nejaký
ten kus ubudol. Ako sa už stalo (ťažko povedať, že dobrým zvykom)
opäť  začíname  s niečím  novým,  opäť  na  nás  čosi  vymysleli  na
poslednú  chvíľu:  povinné  vyučovanie  náboženskej  výchovy  a etickej
výchovy v 1. ročníku, vzdelávacie poukazy, otázne financovanie. Keďže
nás už ale len tak  niečo nezaskočí,  začali  sme školský  rok plynulo,
spustili  sme aj realizáciu novej koncepcie, ktorú sme prijali v minulom
školskom  roku.  Nezaháľali  sme  ani  počas  dovolenkového  obdobia
a pripravili  sme  novú  učebňu  na  vyučovanie  jazykov,  počítačov
i priestory  pre  školský  klub  detí,  vymenili  sme  podlahové  krytiny
v štyroch triedach. V tomto školskom roku sme otvorili 9 tried a ŠKD,

ktorý  ponúka  nielen  školskú  družinu,  ale  i  pestrý  výber  záujmových
útvarov:  ŠIKOVNÉ  RUKY,  ZDRAVOTNÍCKY  KRÚŽOK,  DROBNÉ
POHYBOVÉ  HRY,  V  ZDRAVOM  TELE  ZDRAVÝ  DUCH,  ZDRAVÉ
STRAVOVANIE,  HRÁME  SA  S  ANGLIČTINOU,  AKO  SA  UČIŤ
MATEMATIKU, POČÍTAČ – MÔJ KAMARÁT, REDAKČNÝ KRÚŽOK,
PROGRAMOVANIE  A  PC  GRAFIKA,  FUTBALOVÝ  KRÚŽOK,
VÝTVARNÝ KRÚŽOK, STOLNOTENISOVÝ KRÚŽOK, MODELÁRSKY
KRÚŽOK, a naďalej zabezpečujeme aj školské stravovanie. Veríme, že
s Vašou podporou zvládneme i neľahké výzvy a dúfame, že na konci
školského roka budeme môcť konštatovať, že úroveň našej školy sme
opäť posunuli o pomyselný stupienok vyššie. 

Mgr. Blanka Boboková, riaditeľka ZŠ

J.  E.  Mons. ThDr. Ján Babjak SJ,
prešovský eparcha v Drienove

Čo je nové v našej škole v tomto školskom roku?
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E ako Ekzém

Existuje mnoho druhov ekzémov,  my  sa však
budeme  venovať  ATOPICKÉMU  EKZÉMU
typickému  pre  detský  vek  a súvisiacemu  so
stále sa zvyšujúcim výskytom alergií.
Je to časté ochorenie. Vyskytuje sa u 5 až 15
% detí. Ak je jeden z rodičov alergik, je 60%-ná
pravdepodobnosť,  že  u dieťaťa  sa  prejaví
atopický ekzém, ak sú alergikmi obaja rodičia,
zvyšuje  sa  pravdepodobnosť  až  na  90%.
Choroba prebieha v troch fázach:
Prvá, tzv.  infantilná fáza – začína sa okolo 2.
– 3.  mesiaca,  často  v súvislosti  s prechodom
na  umelú  výživu  a trvá  do  konca  2.  roka.
Spúšťajú  ju  bielkoviny  mlieka  alebo  alergény
v mlieku dojčacej matky. Neskôr sú to vajíčka,
baktérie  a gliadín  (=  súčasť  múky,  je
zodpovedný aj za tzv. celiakiu).

– dojčatá  sú  nepokojné,  plačú,
v treťom  mesiaci  sa  dostavuje
typické  svrbenie,  najmä nad ránom,
ktoré  je  také  silné,  že  ruší  spánok

a dieťa sa škrabe do krvi
– kožné prejavy sú hlavne na líčkach,

prípadne na bočných stranách lýtok
!    Dojčiace matky by si mali dávať pozor na
to, čo jedia, mnohé škodlivé látky prechádzajú
do  mlieka  a môžu  spustiť  alergie  u     detí   –
jahody,  paradajky,  vajcia,  príliš  veľa
kravského mlieka.
!    Približne do jedného roka by deti  nemali
jesť  vaječný  bielok,  je  to  extrémne  silný
alergén!  Takisto  potraviny  obsahujúce  múku
v žiadnom prípade nepodávať skôr ako od 7. ,
lepšie  od  8.  mesiaca.  To  znamená  –  ani
zápražku, krupicu, piškóty, vločky, strúhanku,
krúpy atď.!
Druhá,  tzv.  detská  fáza  –  od  3.  roka  po
pubertu.  Ekzém  je  prítomný  v miestach
veľkých  zhybov,  koža  je  suchá,  zhrubnutá,
svrbí, praská. V tejto fáze sa uplatňujú najmä
alergény  z baktérií,  plesní,  roztočov
a prostredia.
Tretia,  tzv.  adolescentná  fáza –  počas
dospievania sa ekzém rozšíri  po celom tele.

Koža je suchá, šupinatá, zhrubnutá, s tmavšími
škvrnami napr. okolo očí. Chorí bývajú chudší,
nižšieho vzrastu.
Liečba tejto choroby je veľmi zložitá vzhľadom
na  množstvo  príčin  jej  vzniku.  Základom  je
odstránenie dráždivých faktorov, správny odev,
vhodná  strava  a ochrana  pred  ďalšími
infekciami.  Dôležité  je  vedieť,  na  čo  je  dieťa
alergické  a zistenú  alergiu  správne  liečiť.
Blahodárne  pôsobí  aj  rozumné  opaľovanie.
Priamo  na  ekzém  sa  aplikujú  rôzne  druhy
mastí.
!    Opatrne  s nimi  u dojčiat,  pri  ošetrovaní
tváre,  plienkovej  oblasti,  kožných  praskliniek,
kde hrozí zvýšené riziko nežiadúcich účinkov!

Pozitívne  je,  že  asi  u 40%  chorých  nastáva
ústup prejavov po 5. roku.  Po 15. roku môže
nastať „vyčistenie“ kože u ďalších 40 až 50%.
Takže  rodičom  detí  s atopickým  ekzémom
nemožno  zaželať  nič  iné,  len   vytrvalosť
v starostlivosti o takéto dieťa a trpezlivosť.
MUDr. J. Š.

A  B  E  C  E  D  A   z d r a v i a

1.  Pán  starosta,  je  za  nami  leto,  ale
v posledných  rokoch  sa  nedá  hovoriť  o
„uhorkovej  sezóne“.   Naopak, bolo bohaté
na pracovné „udalosti“ v obci. Vytypujme si
niektoré.  Náročnými  a bolestivými  sa  stali
posledné  júlové  dni  pre  mnohých
obyvateľov  našej  obce  a pre   tých,  ktorí
zabezpečovali pomoc rodinám postihnutým
povodňami. Patrili ste medzi nich.
Povodňové  vody  Torysy  tohto  roku  skutočne
kruto  vyčíňali  aj  v Drienove.  V povodí rieky aj
v obci  bol  vyhlásený  3.  stupeň  povodňovej
aktivity,  počas  ktorej  sú  prijímané  opatrenia
proti  bezprostrednému  ohrozeniu  majetku
a života. Vyhlásený stupeň povodňovej aktivity
končí,  keď  priame  ohrozenie  zanikne.
V katastri  obce  bola  zaplavená  úroda  na
poliach  a záhradách.  Na  Mlynskej,  Košickej
a Májovej ulici boli zaplavené niektoré studne,
pivnice  a suterény  rodinných  domov.
Zaplavené  bolo  aj  futbalové  ihrisko  a časť
Májovej ulice. Medzi Drienovom a Lemešanami
bola zaplavená a pretrhnutá cesta. Bolo nutné
vybudovať  nový  cestný  priepust.  Na  pomoc
postihnutým  občanom  zabezpečila  obec  na
svoje náklady čerpanie  vody z pivníc  a studní
a rozvoz vody požiarnou cisternou. Do obce bol
privolaný  pracovník  poisťovne  Allianz  na
posúdenie  nahlásených  škôd.  Pomohol  aj
Slovenský  červený  kríž,  ktorý  prispel
dezinfekčným  prípravkom,  pitnou  stolovou
vodou,  zemiakmi,  finančnou  pomocou  dvom
rodinám  a teraz  aj  prípravkom  na  maľovanie
Remal.
Poďakovanie  patrí  tým,  ktorí  pomáhali
spoluobčanom v núdzi. Žiaľ, poskytnutá pomoc
nie  u všetkých  bola  prijatá  ako  úprimne

mienená a dobrá snaha podať pomocnú ruku,
ale  skôr  ako  bezplatná  povinnosť  tých
ostatných.  Nechýbali  ani  znevažujúce
a vyhražné slová. 
2.  Ďalšou  bolestivou  problematikou  je
zabezpečovanie  normálneho  chodu  škôl
v našej  obci.  Ako  sa  to  vedeniu  obce
a samotných škôl darí? Ako prázdninovali
naše školy?
Od  januára  2004  obec  dostáva  peniaze  na
školy a školské zariadenia podľa počtu žiakov
tak,  ako  určilo  ministerstvo  školstva.  Obec
dostane iba 90% zo skutočných nákladov za
rok  2003  pre  základnú  školu  a 70%  pre
materskú  školu,  školskú  jedáleň  a školskú
družinu.  Peniaze pre školskú  jedáleň nie  sú
podľa  počtu  žiakov,  ani  prihlásených
stravníkov,  ale  podľa  počtu  vydaných  jedál.
Z týchto  údajov  je  zrejmé,  že  na  prevádzku
škôl je málo peňazí a je len pochopiteľné, že
veľa škôl  už muselo  byť zrušených.  Napriek
tomu 2. septembra všetky školské zariadenia
v našej obci zahájili nový školský rok. Je však
veľkým  problémom  udržať  ich  prevádzku
ďalej. Situáciu zhoršuje aj pokles počtu žiakov
v materskej  a základnej  škole  i pokles  počtu
detí, ktoré chodia na obedy. Bohužiaľ, musím
povedať, že tí rodičia, ktorí dali svoje deti do
škôl v iných obciach alebo do Prešova, takto
odobrali peniaze pre existenciu školy v našej
obci.
Teda,  kompetencie  máme,  peniaze  nie.  Ich
nedostatok  riešime  zvýšením  počtu  detí
v triede,  znížením  počtu  učiteľov
a zamestnancov,  obmedzovaním  ostatných
výdavkov  a finančnou  pomocou  z rozpočtu
obce.  Sú  to  opatrenia  nepopulárne

a nedôstojné a nikto ich nerobí rád.  Zatiaľ  sa
nevie, aké peniaze na školy dostanú obce po
1. januári 2005.
Život  ale ide ďalej.  Cez prázdniny sa v škole
robilo. V triedach na prízemí sa rekonštruovali
podlahy,  zriadila  sa  počítačová  učebňa  a do
studne sa nainštalovalo nové čerpadlo.
3.   V poslednej dobe nastal konečne ruch aj
na nedokončenej čističke odpadových vôd.
Čo nového sa tu udialo?
Začiatkom  septembra  sa  podarilo  vybaviť
peniaze na pokračovanie výstavby čističky. Boli
obnovené  práce  vo  vnútri  stavby  a začaté
výkopové  práce  na  uloženie  odtokového
kanalizačného  potrubia  so  zaústením  do
potoka.  Ďalej  bude  montované  zariadenie
biologického  čistenia.  Všetky  práce  smerujú
k dobudovaniu čističky tak,  aby bola čím skôr
v prevádzke.
4.  Musíme  oceniť  práce,  ktoré  boli
vykonané  na  budovách  a v okolí  oboch
našich  kostolov.  Spolu  s opravou  fasády
COOP JEDNOTY to spôsobilo,  že centrum
obce  získalo  veľmi  pôsobivý  vzhľad.
Osvedčilo  sa  aj  nočné  osvetlenie  cerkvi.
Kedy bude do noci žiariť aj rímskokatolícky
chrám?
Osvetlenie  oboch  kostolov  spadá  do  nášho
zámeru vybudovať námestie obce. Na obecné
náklady  v týchto  dňoch  realizujeme
premiestňovanie  obecného  rozhlasu  v okolí
kostola,  pripravujeme  demontáž  telefónnych
stĺpov  a namontovanie  dvoch  reflektorov  na
verejné  osvetlenie,  ktoré  budú  osvetľovať
rímskokatolícky  chrám  sv.  Šimona  a Judu.
Všetky práce by sme chceli urobiť najneskôr do
konca septembra.

P á n  s t a r o s t a ,  n a  s l o v í č k o !

Mala som toto nádherné leto možnosť stráviť
naozaj doma, kde si človek slovo DOMOV
vychutnáva v srdci i v ústach.
Už druhý rok žijem v Anglicku,  kde mám ako
mnohí  z našich  mladých  možnosť  nielen
pracovať,  ale  aj  učiť  sa  a stále  napredovať.
Preto  sa  nebránim postoju  v duchu porovnať,
ako to u nás vyzerá...
Je mi občas naozaj smutno, keď sa zamyslím,
ako naši  Slováci  žijú.  Veď to  mnohí  poznáte

z rozprávania,  ako  sa  tam  „vonku“  majú
dobre,  ako  je  všade  čisto,  poriadok,  dosť
peňazí, pokoj...
Možno  pri  tom  všetkom  zabúdame,  aké
vzácne  hodnoty,  tradície,  rodinný  spôsob
života máme doma. Je to tu ťažké, uznávam.
Zázračný  recept  na  vyriešenie  mnohých
problémov  zatiaľ  nevynašli.  No  pokiaľ  má
človek domov v srdci, nič ho neprekvapí. Ako
sa  v jednom  príbehu  hovorí,  pokiaľ  človek

nezabudne na svoje dve vzácne kvapky oleja
v lyžičke  a je  schopný  obdivovať  rôzne  krásy
sveta, vždy bude šťastný.
Práve na to myslím teraz, keď sa opäť vraciam
do cudziny a je mi tak trocha clivo. Pri pohľade
na našu domovinu  si  vždy uvedomujem,  ako
veľmi mám svoje Slovensko rada.
Viac nabudúce.
Janka Šišková – Sabolová

D o m á c e  l e t o



Spoločenská kronika
Najprv gratulujeme tým, ktorí sa v najbližších troch
mesiacoch dožívajú krásnych okrúhlych jubileí:
60-tich rokov sa dožívajú:
Kristína Balíková 01. 10. Tehelná 7
Ján Ferko 01. 11. Mlynská 36
Alžbeta Tomková 20. 11. Okružná 47
Pavol Tkáč 30. 11. Kvetná 13
70-tich rokov sa dožívajú:
Jozef Murajda 04. 10. Jarná 10
Štefan Petro 20. 10. Kvetná 47
Alžbeta Straková 22. 10. Jarková 3
Jozef Mikolaj 19. 12. Jarková 2
Mária Sokolová 31. 12. Kvetná 32
80-tich rokov sa dožíva:
Mária Koleničová 28. 11. Letná 10
Novonarodení Drienovčania:
Marek Fialka 23. 06. Kvetná 22
Ingrid Nohajová 06. 07. Okružná 19
Daniel Melník 06. 07. Osloboditeľov 83
Lenka Závecká 18. 07. Okružná 34/A
Sára Krajinská 02. 08. Pod Dvorom 12
Dezider Pohlotko 02. 08. Záhradná 48
Adela Balogová 14. 08. Pod Dvorom 23
Filip Cvik 27. 08. Mlynská 5
Sobáše:
10. 07. Jozef Valečko Drienov, Záhradná 7
a  Jana Tomečková Drienov, Revolučná 6
21. 07. Tomáš Šimko Ličartovce 235
a  Zuzana Sepešiová Drienov, Záhradná 81
21. 08. Dalibor Cehelník Prešov, Mirka Nešpora 33
a Katarína  Porvažníková   Drienov,   Kvetná 53
04. 09. Bc. Dušan Pohl Košice, Južná trieda 33
a Ing. Katarína Piatková     Drienov, Letná 12
Navždy sme sa rozlúčili:
Peter Paločko, 25-ročný 01. 09. Záhradná 62
Alžbeta Kmecová, 79-ročná 06. 09. Záhradná 44

Miniatúrky zo života

Stalo sa nestalo v Drienove
Mladá  mamička  práve  dokúpala  maličkého  Mariánka.
Ešte  ho  pooblieka,  nakŕmi   a môže  ho  dať  spať.
Spokojná, že sa jej deň celkom vydaril a že o chvíľu si už
môže  aj  sama  oddýchnuť,  prihovára  sa  k mladšiemu
synkovi. Väčší – trojročný Jožko –  práve prišiel zvonku
a tichúčko, aby nenastrašil bračeka, zatvoril dvere. Jeho
nezábudkové očká  hovoria  mamke,  že  sa  jej  s niečím
potrebuje zveriť.  „Co bi  ši  chcel,  Jožku?“ nežne sa ho
pýta. A Jožko jej na to tíško:  „ Cicho mamko, mojo uš
spaju.“
„Chto  uš  špi?“  „Ta  mojo  male.  Poc,  ukažem  ci,  jak
šumne spaju .“  Položila maličkého v perinke  na posteľ
a išla  sa  s  Jožkom  pozrieť  vonku,  kto  to  vlastne  tak
pekne spí. Len otvorila vonkajšie dvere a hneď jej bolo
všetko jasné. Na podstienke  ležali jedno vedľa druhého
natiahnuté  kuriatka  s dohora  prevrátenými  očkami.
Všetky,  ktoré  sa  Jožkovi  dali  chytiť,  najprv  vykúpal
v starom hrnci s vodou, a potom, keď sa už „nebránili“,
ich dal pekne spinkať na podstienku.  O maličké deti sa
predsa treba starať.
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Strana 30, Prevrat
 Hospodárski  robotníci  „kopníci“  si

vyžiadali  (po návrate  z frontov 2.  sv.  vojny –
pozn.  redakcie)  lepšie  platobné   a pracovné
podmienky, tí, ktorí nemali doma výživy kúpili si
od  p.  statkárov  zrno,  platili  podcenou,  oni
nemali  finančných  prostriedkov,  však  mnohí
z frontov  prišli  bosí  a odratí.  Takéto  pomery
vládly, než prišlo československé vojsko, na čo
nastal  úplný  pokoj.  Dňa  1.  nov.  1918  bola
založená národná rada v Turč. Sv. Martine. Na
Východnom Slovensku chcel založiť prešovský
úradník  a redaktor  časopisu  „Eperješi  Ujság“
Viktor  Dvorčák  „Východoslovenskú  republiku“

Ako  autonomný celok mal  byť pripojený ku
Maďarsku.  Avšak  jeho  usilie  a namáhanie
zostalo bezvýsledné,   ...    Medzi odrodilými
úradníkmi, kňazmi, učiteľmi a statkármi našiel
dosť  spolupracovníkov,  ale  povedomelí
inteligenti  a ľud   nedal  nič  na  jeho  slová.
V Lemešanoch  ako  sidle  okresu,  tiež  bola
utvorená  „Národná  rada“.  Do  tejto  rady  za
obec  boli  delegovaní:  Džombák,  Fialka
a Petro,  ktorí  týždenne  sa  schádzali
Lemešanoch  v škole,  alebo  v hostinci  p.
Ľudevita  Nagya,  kde  rokovali  o bežných
záležitostiach,  radili  sa a vykonávali  pokynov
a rozkázov  nár.  rady  v Turčan.  Sv.  Martine.
(Vodcom a dušou nár. rady v Lemešanoch bol

Jozef  Gerda,  človek  národne  založený,
charakterný  a čestný.)  Slovenčina  opanovala
našu  školu  a objavila  sa  v obci  i slovenská
zastava.  29.  XII.  ráno  bol  obsadený  Prešov
Čslov. vojskom. Dňa 4. jan. 1919 prešli obcou
z Prešova do Košíc prví  vojaci čslov. armády.

Legionármi,  čiže  dobrovoľníkmi
z obce boli  títo muži:  Ján Mroč taliansky leg..
ktorý počas vpadu bolševického hrdinsky padol
pri Nových Zamkách, Ján Petro francúzky, Ján
Hudačko ruský, Jozef Demek ruský, Ján Sosa
ruský, Michal Bednár ruský, Ján Jurek italský,
Ján Jurek vyšný italský, Ivan Petro ruský, Juraj
Prokop ruský domobranec.

Z  P a m ä t n e j  k n i h y  o b c e  D r i e n o v

Internationale Nederlanden Group poisťovňa
Naša  poisťovňa  je  mladá,  ale  zároveň  stará  firma.  Začiatky  môžeme  hľadať
v Holandsku,  kde  v roku  1845  vznikla  spoločnosť  De  Nederlanden  (požiarna
poisťovacia  spoločnosť)  V roku  1963  vznikla  zlúčením  dvoch  poisťovní  poisťovňa
Nationale Nederlanden. 4. marca 1991 prebehla významná fúzia medzi poisťovňami
Nationale Nederlanden a NMB Postbank Group a vznikla Internationale Nederlanden
Group. ING Group je holdingová spoločnosť,  ktorej logom je „ING „ a oranžový lev.
Úsilie našej poisťovne smeruje do

- poisťovníctva (životné a neživotné)
- bankovníctva (firemné, ING Konto)
- správy aktív (investovanie do BCP)
- DSS – starobné dôchodky

ING poisťovňa je na slovenskom trhu od roku 1992. ING Bank pôsobí v 22 štátoch
Európy. Od 1. septembra 2004 v obci Drienov pôsobí finančný poradca našej firmy:
Ladislav Rabatín
ING – Poisťovníctvo Bankovníctvo Správa aktív
pobočka Košice, Letná 42
Kontakt:  tel.:055/632 49 65-8

 fax: 055/632 49 64
 mobil: 0915 933 722

Rady zo záhrady
Stále máme plné ruky práce. Tentoraz so zberom letnej úrody. Ale do zimy je ešte
ďaleko.
 Ak by sme si už teraz vedeli urobiť v skleníku alebo vo fóliovníku dostatok voľného
miesta, môžeme na jesenný zber vysadiť šaláty, reďkovky a  kaleráby. Rastliny sme
však mali mať vysiate na voľných hriadkach od začiatku augusta.
Vonku môžeme ešte vysiať špenát.
Buľvy zeleru rastú ešte aj v októbri, ale zobrať ich musíme pred príchodom mrazov.
Do črepníkov presadíme pažítku a petržlen. Do príchodu mrazov črepníky zapustíme
až  po  okraj  do  tienistého  záhonu.  Celú  zimu  si  potom  budeme  pestovať  zelené
vitamíny v okne.
Chcete si do okrasnej záhrady zasadiť kríky, ktorých farebné plody by vás až do zimy
rozveseľovali ? Potom si v záhradníctvach pýtajte hlohyne, dráče, skalníky, imelovníky
driene alebo bršleny.
Október je najvhodnejší čas na výsadbu okrasných kríkov a stromov, ruží a ovocných
drevín.
Huby do záhrady nepatria. Aj keď sa občas v záhrade potešíme  šampiňónu, na jar
májovke,  nevyhadzujme  odpad  po  čistení  húb  voľne  po  záhrade.  Napríklad  taká
podpňovka by mohla byť pre naše ovocné stromy veľmi nebezpečná. Keby sme ju
objavili napr. na jabloni, má to tento strom väčšinou zrátané. Totiž silné povrazovité
podhubie  v tom  prípade  už  dokonale  prerástlo  pod  kôrou  a strom  úplne  zničí.
Podhubie sa môže šíriť na značné vzdialenosti.

Drienovský chotár – Aký bol a aký je
Nedá mi, aby som sa ešte nevrátil k tým našim potokom, priekopám... Ako som už
v predchádzajúcich  častiach  spomenul,  náš  chotár  odvodňujú  potoky:  Gimešovi,
Volakazovi, Kerňovi, Potokoncovi (volaný aj Križovi jarek), priekopa Gabanova a potok
Chujaňa. Zahumňa a lúku Halaštov odvodňovali viaceré priekopy, ktoré sa vlievali do
priekopy za Gabanovou záhradou až do Torysy. Všetky potoky až do združstevnenia
boli udržiavané, čisté, plné života. O raky nebolo núdze. Gazdovia svoje role orali až
do  blízkosti  potokov.  Tieto  neboli  zaburinené,  ale  čisté.  Okraje  potokov  lemovali
jednotlivé  stromy  –  vŕby,  oľše,  zopár  kríkov  –  trnky,  bazy  a pod.  Bolo  radosťou
prechádzať okolo tak udržiavaných potokov a priekop. Žiaľ, družstevníctvo tu zohralo
negatívnu úlohu. Už nebolo gazdu. A tak aj potoky sa začali rozťahovať až do dnešnej
podoby  na  úkor  ornej  pôdy.  A dnes  je  veľmi  smutné  konštatovať,  že  niektorí
Drienovčania  si  zamieňajú  potoky  za  skládky,  smetiská.  A darmo  existuje  prísny
zákon  o životnom  prostredí,  ak  sa  nedodržiava  a nikto  ho  ani  nestráži,  ani
nekontroluje, ani netrestá. Tak nás potrestá, hlavne terajšie generácie, naša hlúposť,
lajdáckosť, či nevedomosť.
Juraj Murajda
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Vtipy
Počúvajte,  pán  čašník.  Tá  fašírka  je  dnes  nejaká  tvrdá.  Čo  to  má
znamenať?
Ale, viete, psov máme čoraz menej, tak ich melieme aj s búdami!

Na nebeskú bránu ktosi rázne klope. Vyrušený svätý Peter sa pýta: „Čo
je?“
„Nehovorí sa - čo je, ale – kto je!“ ozve sa od brány.
„Pane Bože,“ vzdychne si svätý Peter, „zasa tu máme nejakú učiteľku!“

Vasiľ  cestuje  vlakom   do  Bratislavy.  Oproti  nemu  sedí  na  sedadle
černoch s opičkou. V Poprade Vasiľ vyberie z kufríka jedlo, čo mu žena
pripravila. Odkrojí si kúsok slaniny, ale skôr, ako ju stihne zjesť, priskočí
opička a uchmatne mu ju.
Černoch opicu  okríkne:  „No,  Johny,  no!“   Tá  si  pokojne  sadne,  ale
situácia sa o chvíľu navlas zopakuje.  Černoch  opičku opäť  okríkne:
„No,  Johny,  no!“  Keď  sa  to  stane  aj  tretí  krát,  Vasiľ  nečaká  za
černochom. Strelí opici zaucho a rozčúli sa: „Budeš ty sluchati svojeho
ňaňka!!!“

Hlavolamy? – To je hračka!
Skúste vyriešiť tieto hlavolamy a obidve správne riešenia odovzdať do
konca  októbra  v knižnici  pani  Klapkovej.  Nezabudnite  k riešeniam
napísať svoju adresu a dátum odovzdania. Na konci roka z úspešných
lúštiteľov vylosujeme jedného a odmeníme ho hodnotnou cenou.

Hlavolam č. 9
Ktoré  majmenšie  kladné  číslo  môžeme  napísať  dvoma  číslicami?
Pozor, nie je to 10!

Hlavolam č. 10
Priniesli  sme  z pivnice  starú  škatuľu.  Keď sme ju  otvorili,  našli  sme
v nej dovedna osem pavúkov a chrobákov.  Spolu  mali 54 nôh. Vedeli
by ste povedať koľko bolo v škatuli pavúkov  a koľko chrobákov?

Riešenie úloh z minulého čísla :

Hlavolam č. 7 Hlavolam č. 8

         415
    x   382
         830
     3320
   1245
   158530

Z a b a v m e  s a  s  O b č a s n í k o m

Po skončení futbalového roka 2003-2004, ktorý sme ukončili postupom
do II.  A triedy,  nadišli  ďalšie  radostné  chvíle,  keď  sme  sa  úspešne
prezentovali  v okresnom  pohári.  V prvom  kole  sme  vyradili  mužstvo
susedných Petrovian rozdielom triedy 3:0. V druhom kole sme vyradili
mužstvo  Hubošoviec  víťazstvom 2:0.  Potom  však  prišla  pre  Drienov
pohroma, a to boli nešťastné záplavy, ktoré veľmi postihli aj náš futbal.
Zaplavením ihriska, šatní,  vodárne,  skladu,  studní  a všetkého,  čo na
ihrisku bolo, došlo k značným škodám. Futbalisti nemali kde trénovať a
ďalší  pohárový  zápas  sme  museli  odohrať  mimo  Drienova.  Tieto
skutočnosti  zapríčinili,  že  sme  skončili  v semifinále  prehrou
s mužstvom AFK Prešov 0:4, a tak  nám uniklo finále.
V takejto situácii sme začali aj prípravu na nový ročník vyššej súťaže.
Úvod sa nám neveľmi vydaril, keďže sme museli hrať zápasy u súpera.
Z doterajších 7 zápasov sme hrali 5 vonku. Dostali  sme 13 gólov, čo
nie je ani  taká zlá vizitka  pre obranu,  pretože priemer  inkasovaných
gólov   na jeden zápas je 1,85, ale veľmi zlé je to s našim útokom, ktorý
dal zatiaľ iba 3 góly, čo je iba 0,23 gólu na jeden zápas. 
Okrem  už uvedených skutočností  (záplavy),  je  to  najmä tréningová 
morálka, ktorá má vplyv na zlé výsledky. Keď na tréning prídu 4 – 5
hráči, potom nemôžeme čakať, že v zápase odvedú 100%-ný výkon.

No  a  na  dôvažok  do  toho  prišli  nezhody  medzi  trénermi  dorastu  a
dospelých, trénermi a hráčmi v oboch mužstvách.
Zatiaľ platíme nováčikovskú daň, ale čo by našim hráčom pomohlo, to
by bola podpora od fanúšikov. Po jednej domácej prehre už dokázali
nabrýzgať  na  hráčov,  trénerov,  funkcionárov  toľko,  že  to  odrádza
mnohých od ďalšej práce. Keby radšej prišli pomôcť, povzbudiť a nielen
komentármi pri bufete a v miestnej krčme rozbíjali to, čo sa iným zatiaľ
podarilo vybudovať. Už zabudli na postup aj na pohárové výsledky. 
My  veríme,  že  úspechy  ešte  prídu.  Treba  si  všimnúť  aj  výsledky
dorastu,  ktorý  doma  zatiaľ  vyhráva  a  dvakrát  už  vyhral  aj  vonku.
Mužstvo  sa  nachádza  v tabuľke  na  4.  mieste.  Práve stade  budeme
dopĺňať mužstvo dopelých. Ďalšou perspektívou sú naši žiaci, ktorí tejto
jesene  začali  hrať  súťažne  v II.  A triede.  Bolo  by  aj  pre  nich
povzbudením,  keby  na  ich  zápasy  došlo  viac  rodičov  a fanúšikov.
Často vidíme viac rodičov zo strany súpera ako domácich. 
Pomôžme našim trom mužstvám v II. A triede, aby sa dostali časom aj
do  prvých tried,  veď Drienovu by to  aj  zodpovedalo.  Sú  tam oveľa
menšie dediny, ale futbalovo sú asi oveľa väčšie. Bez našej a hlavne
vašej pomoci  sa to nepodarí.
Milan Bardák

F u t b a l  -  z o b u d i a  s a  s t r e l c i ?
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Pozvánka
Milé deti!

Je najvyšší čas, aby ste si pozháňali tekvice a vyburcovali svoju fantáziu.
V piatok 1. októbra v podvečer totiž budete v „amfiteátri“ pri obecnom úrade súťažiť o vytvorenie najkrajšieho

Dyňového  Kuba !
Už sa veľmi na Vás a Vašich Kubov tešíme!

Bociany tiahli
Tohtoročný 11. august sa zapíše do histórie našej dediny čímsi zvláštnym. Všetky drienovské Zuzany si môžu povedať, že v roku 2004 im prišlo
na meniny zagratulovať veľké spoločenstvo bocianov. Mohlo ich byť okolo 30. V tento pekný letný podvečer vraj prileteli  od Šarišských
Bohdanoviec  a v hojnom počte si posadali na strechy školy, kostola, komíny domov a elektrické sĺpy.  Pokojne sedeli a sledovali okolie. Kto mal
čas pozorovať ich celú dobu vie, kedy a kam sa pobrali, pretože ráno bolo všetko postarom. Možno sa len prišli pozrieť, ako si tu žijeme, pretože
potrebovali vedieť, či by z ich strany bolo múdre naplánovať dodávku väčšieho množstva bábätiek práve do Drienova.
Helena Vancová

Ďalšie číslo Drienovského občasníka pre vás pripravíme v polovici novembra. Vaši redaktori.


